
Herczog Edit, Európa Parlamenti képviselı, aki Brüsszelben nagy sikerő 
energia-klubot mőködtet, s alapos szakértelemmel képviseli a magyar energia-
stratégiát –, a Vértesi Erımő Zrt márkushegyi bányaüzem szakszervezetének 
meghívására – bányajáráson vett részt, s találkozott a helyi szakszervezeti, gaz-
dasági vezetıkkel, majd sajtótájékoztatót tartott idıszerő energiapolitikai kérdé-
sekrıl. 

Az eseményen jelen volt Rabi Ferenc, a BDSZ elnöke, Keleti György, a ré-
gió országgyőlési képviselıje, Kovács István a VÉZrt BDSZ szervezetének el-
nöke, s a házigazdák képviseletében Havelda Tamás bányaigazgató és Torma 
Lajos a helyi szakszervezet vezetıje.  

A képviselıasszony – elıadásában – ismertette a jelenlévıkkel a „harmadik 
energiacsomag” lényegét.  

„Ha megnézzük a kıolaj, gáz, villamos áram vezetékrendszereket azt ta-
pasztaljuk, hogy mindegyik kelet-nyugati irányultságú, vagyis keletrıl indul s 
nyugatra tart. Nincs fordított irány, mint ahogyan nincs észak-déli irányultságú 
összeköttetés ebben a rendszerben. Magyarul: ha valamelyik tagállamban krízis-
helyzet alakul ki, akkor csak a szavak szintjén tud vele a többi tagállam azono-
sulni, de nem tud fizikai segítséget nyújtani, mert nincs meg az az infrastruktúra, 
amelyik ezt lehetıvé tenné. El kell döntenünk, hogy akarunk-e ezen változtatni. 
Ha igen, fel kell készülnünk arra, hogy a tagállamok között jelentıs mértékben 
indul meg az energia áramlása, márpedig ez Magyarországnak - mint olyan or-
szágnak, ahol kevesebb az elıállított energia mennyisége, mint a felhasználás – 
fokozott kockázatot jelent. Arra kell törekednünk, hogy ne kiszolgáltatottak le-
gyünk az energiapiacon, hanem beszállítók. Ehhez elengedhetetlen erımő építé-
se, a meglévık fejlesztése.” 

Herczog Edit szólt a széndioxid-kereskedelemrıl is.  
„Sokan félreértik, mikor azt vélelmezik, hogy ez csupán arról szól, hogy a 

pénzügyi befektetık ezen a piacon kereskedni tudjanak egymással. Nem így 
van. Az elsıdleges cél az, hogy a pénzügyi befektetıket abban segítsük, hogy 
könnyebben eldönthessék: melyik erımőtípusba kívánják a pénzt befektetni. 
Nem a széndioxid-kereskedelem maga az eszköz, hanem azt mondjuk, hogy az 
alacsonyabb széndioxid kibocsátással bíró technológiák ösztönzését akarjuk el-
érni. Ha ez szén, akkor tisztaszén-technológiát, ha atom, akkor atomot, ha meg-
újuló, akkor megújulót jelent. De a széndioxid csökkentés és az erımőépítés 
csak együtt lehetséges. Itt kaptam az ötletet Rabi Ferenctıl, a BDSZ elnökétıl, 
aki ismertette velem a szakszervezet véleményét, mely szerint mindent meg kell 
tenni annak érdekében, hogy a jogszabályban ne a széndioxid aukció, hanem a 
legjobb gyakorlatok elterjesztése legyen a követendı álláspont. Én ezt képvisel-
ni fogom, módosító indítvány formájában, s számon kérhetı lesz rajtam.”  
A képviselıasszony látogatása végén köszönetet mondott a meghívásért, s ígére-
tet tett arra, hogy a jövıben is, minden rendelkezésre álló eszközzel, a magyar 
energiastratégia érdekeit fogja védeni. 
(A Herczog Edit márkushegyi látogatásáról készült írásunk a Bányamunkás on-
line link alatt megtekinthetı!)  


